
Vyhodnocení 2. aktualizace Strategického plánu 

1. 12. 2023 
 

1. Historie 
Na Strategickém plánu Městské části Praha – Slivenec začalo tehdejší nové vedení MČ pod vedením 

starostky Jany Plamínkové pracovat krátce po svém zvolení v roce 2006. První verzi vytvořila starostka 

již v dubnu 2007, ale pak byl plán upravován a doplňován jak oběma místostarostkami (Simonou 

Strauchovou a Lenkou Kudlákovou), tak i dalšími zastupiteli. V diskusích, besedách a v anketách se na 

něm měli možnost podílet i všichni obyvatelé Slivence a Holyně. Zdaleka ne všichni tuto možnost 

využili, ale přesto přišlo připomínek hodně. Připomínky byly do plánu zapracovány a Strategický plán 

byl nakonec přijat tehdejším zastupitelstvem 29. 10 2007. Na rozdíl od jiných obcí si městská část 

vytvořila plán sama, bez objednávky u profesionální firmy. V plánu tak bylo  málo „vaty“, obsahoval  

skutečně jen věci, které občané pociťovali jako zásadní a potřebné. Klíčovým požadavkem byla tehdy 

dostavba sítí, tedy kanalizace a plynu.  

První aktualizace Strategického plánu proběhla po čtyřech letech. Zastupitelstvo ji schválilo                 2. 

11. 2011. 

Ke druhé aktualizaci došlo 24. 4. 2018.  Od té doby se ale hodně změnilo. Cíle původního Strategického 

plánu jsou již z velké části naplněny a před Městskou částí stojí nové výzvy a vize.  

Zatímco vize původního Strategického plánu je (jak má správná vize být) nadčasová a může být 

opakována v každé nové aktualizaci Strategického plánu, tak SWOT analýza se postupně vyvíjí a odráží 

nové silné a slabé stránky, příležitosti i hrozby. Jde ale o pouze o postupný, evoluční vývoj.  Pravidla se 

rovněž vyvíjejí postupně. Naproti tomu konkrétní úkoly zastarávají poměrně rychle vzhledem k tomu, 

že se vedení obce daří mnohé z nich postupně plnit. Proto zde uvádíme seznam úkolů z minulé 

aktualizace spolu se současným stavem jejich naplňování.  

A. Územní rozvoj 
PRAVIDLA 

1. Respektovat stávající územní plán i s jeho plochami pro rozvoj (i potenciálními),  
1.1. Zvýšení koeficientu zastavěnosti povolovat pouze výjimečně a v odůvodněných případech (z 

OB-A na OB-B) 
1.2. Pouze výjimečně a v odůvodněných případech povolovat změnu ploch zeleně na stavební 

pozemky (např. v areálu školy) 
1.3. V území určeném jako zahrádky a zahrádkářské osady bránit jejich nelegální přeměně na 

obytné území (nebránit legální přeměně v těsné blízkosti obytných území) 
1.4. Zajišťovat ochranu a rozvoj urbanistických hodnot obce  

2. Udržet nízkopodlažní zástavbu (maximálně 2 patra a podkroví) 
2.1. V Holyni povolovat pouze rodinné domy (až do vyřešení problémů s nedostatečnou kapacitou 

ČOV) 
2.2. V obytných územích nepovolovat provozy, které by mohly svým provozem obtěžovat okolí 

3. Dbát na zvýšení podílu developerů na rozvoji obce 
3.1. Upřednostňovat projekty, které přinášejí do obce přidanou hodnotu (obchod, služby, pracovní 

příležitosti, finanční příspěvek na rozvoj apod.) 



3.2. Zatahování průmyslové výroby do MČ Praha – Slivenec  povolovat jen výjimečně a pouze po 
schválení zastupitelstvem 

3.3. Bránit se všemu, co může přinést do obce nadměrnou dopravní zátěž 

4. Zvyšovat podíl zeleně v intravilánu i extravilánu 

5. Zvyšovat ekologickou hodnotu území.  
 

Většina pravidel je stále aktuální. Změny z OB-A na OB-B se nyní povolují ze strany stavebních úřadů 

poměrně rutinně , aniž by bylo nutné žádat o změnu územního plánu, což umožnila změna 2832/2019. 

V nelegálních přeměnách chat v plochách PZO má městská část velmi ztíženou pozici vzhledem k tomu, 

že stavební úřad velmi často přestavbu chaty dodatečně povolí. Bez podpory stavebního úřadu máme 

svázané ruce.  

ÚKOLY 

1. Rekultivace pozemků Skládky Svoboda – probíhá. Podařilo se dosáhnout výkupu pozemků 
skládky od konkursního správce (výkup provedlo Hl. m. Praha na žádost starostky MČ Praha – 
Slivenec), a to v roce 2019. Lokalitu dostal do správy odbor ochrany prostředí HMP, který už 
část pozemků zrekultivoval. Na většinu zpracovává v současné době projektovou 
dokumentaci. Měl by zde vzniknout lesopark. Jde o dlouhodobý projekt, ale podstatné je, že 
se podařilo zabránit dalšímu nekontrolovanému navážení odpadů.  

2. Rekultivace skládky Velká Chuchle – probíhá od r. 2017. Rekultivaci provádí investiční odbor 
MHMP,  a to na základě podnětu starostky MČ Praha – Slivenec. Bylo vykoupeno velké 
množství soukromých pozemků, zbývá poslední nevykoupený pozemek Mgr. Klána z Velké 
Chuchle. Byla obnovena kotevní stěna, území bylo vyčištěno od odpadků a bylo zde vysázeno 
obrovské množství stromů. Město má plán rekultivace a přeměnu na sportovní areál. Získalo 
pro to územní rozhodnutí, které napadl Mgr. Klán. Ten zároveň požaduje odvoz odpadů z jeho 
pozemků, takže skládka je nyní předmětem soudního sporu u Obvodního soudu pro Prahu 5. 
Soudní spory s Mgr. Klánem celou revitalizaci velmi zdržely, ale v současné době má město 
pravomocné územní rozhodnutí a připravuje stavební povolení.  

3. Revize a návrh úprav územního plánu – zásadním požadavkem MČ  je vznik parku mezi 
Slivencem a Habeší, dále změny ve škole na veřejnou vybavenost a schválení změny severně 
od fotbalového hřiště výměnou za přenechání části pozemků.   

4. V územním plánu zvýšit podíl zeleně, a to především na západě Slivence (za okruhem) a na 
západě Holyně – v novém územním plánu (Metroplánu) částečně akceptováno.  

5. V centru Slivence vytvořit plnohodnotné náměstí – trvá. Je nutná dohoda s Křižovníky a 
s památkáři (odstranění zdi mezi úřadem a Dvorem křižovníků). Ze strany obce je nutné 
odstranit potravinový stánek uprostřed.  

6. Vybudovat dva rozsáhlé parky: na východě  park Granátová, na západě park mezi 

Slivencem a Habeší – park Granátová je hotový, u parku mezi Slivencem a Habeší 

dosud nedošlo ke změně územního plánu.  

 

 

B. Majetek, finanční zdroje 
 

PRAVIDLA 

1. Zajištění efektivního využití movitého majetku obce 
2. Zajištění efektivního využití nemovitého majetku obce 
3. Zajištění efektivního využití lidských zdrojů placených obcí 



4. Posuzování a případné zmírňování rizik možných budoucích plateb z obecního rozpočtu, které by 
nemusely být zaplaceny v případě včasného řešení situace (např. obecní majetek na cizím 
pozemku). 

5. Aktivní komunikace se státem a jeho organizacemi (ŘSD, SŽ, SPÚ, ÚPZSVM, Státní statek) ve snaze 
získat potřebný majetek pro MČ 

6. Aktivní komunikace se soukromými majiteli ve snaze získat potřebný majetek (hl. komunikace, 
plochy pro sport, rekreaci, pro zvyšování ekologických funkcí krajiny atd). 

7. Získávání finančních zdrojů  
7.1. Systematické podávání grantů a dotací, včetně dotací z EU 
7.2. Důsledné vymáhání místních poplatků, věcných břemen, evidence plateb za pronájem majetku 

a vymáhání pohledávek  
7.3. Důsledné trvání na finanční participaci developerů na rozvoji obce  
7.4. Získávání sponzorských darů 
7.5. Zavádění nových zpoplatněných služeb občanům 
7.6. Motivování obyvatelů k přihlášení trvalého bydliště 
7.7. Hledání nových možností příjmů 
7.8. Výkupy pozemků 

 

Veškerá pravidla jsou stále aktuální a platná. Financování se značně zlepšilo d roku 2017, kdy HMP 

přijalo (s velkou zásluhou starostky Slivence a tehdejší radní HMP Jany Plamínkové) nová pravidla pro 

financování tzv. malých městských částí, díky nimž získává Slivenec dvojnásobek „nárokových“  

finančních prostředků než před touto změnou. To umožňuje aspoň částečně finančně plánovat akce 

z vlastních zdrojů. Vstřícnější je HMP i v dotacích pro městské části.  

ÚKOLY 

1. Majetkové vypořádání většiny sporných pozemků, vyrovnání s restituenty – částečně splněno. 
Je uzavřen nejdelší spor s panem Pařízkem (odkupem sporného pozemku). Mnohé další 
pozemky jsou ale stále nevyřešené. Získány i pozemky od Státního statku v likvidaci (kolem 
historických studní ve Višňovce, u polních cest za okruhem). 

2. Navrácení historického majetku obce (obnova starých cest apod.) – MČ se zapojila do 
programu 1000+1 cest pro krajinu a postupně obnovuje v krajině staré polní cesty, rozorané 
v 50. letech. Zbývají poslední tři cesty.  
 

C. Správa obce 

 

PRAVIDLA 

1. Stálé zlepšování práce Úřadu městské části 
2. Efektivně komunikovat s občany (např. prostřednictvím časopisu Slivenecký mramor, webu, 

facebooku, aplikace Slivenec i  setkání se zastupiteli) 
3. Veřejná zasedání zastupitelstva přenášet i dálkově 
4. Zveřejňovat veřejné zakázky na internetu 
5. Rozšiřovat nabídku nových služeb 
6. Naplňování Aarhuské úmluvy účastí veřejnosti na plánovacích procesech 
7. Kontrola plnění strategického plánu probíhá pravidelně v rámci práce kontrolního výboru. Každá 

verze strategického plánu je označena datem schválení a je archivována alespoň po dobu 4 let. 
Nová verze se zveřejní do týdne od schválení.  

 



Pravidla zůstávají platná. Efektivní komunikaci přizpůsobujeme novým prostředkům, jako je např. 

Facebook, Mobilní rozhlas (mezitím již zrušen)  či nová Aplikace Slivenec. Veřejné zakázky zveřejňujeme 

na internetu jak na našich webových stránkách, tak na našem profilu na Portálu veřejných zakázek (je 

to ostatně naše povinnost). Do komunikace s veřejností nepříznivě zasáhl covid, nicméně i během 

epidemie byl náš úřad otevřen v maximální možné míře.  

ÚKOLY 

1. Optimalizovat strukturu úřadu – splněno, přijali jsme tajemníka, máme jasnou a logickou 
strukturu. Na úklid obce máme skupinu 4 stálých zaměstnanců a dohodáře.  

2. Zavést ucelený systém kontrolních mechanismů – zavedeno, i na základě požadavku auditu.  
3. Zrekonstruovat budovu úřadu na bezbariérový standard (výtah) – splněno.  
4. Zavést do komunikace s občany moderní metody (prostřednictvím internetových sítí) – 

splněno, ale je to nekončící proces.  
 

D. Technická infrastruktura 

 

PRAVIDLA 

1. Docílit úrovně infrastruktury současných standardů pro 21. století (pro Prahu) 
 

Základní pravidlo stále platí, nicméně MČ v tom velmi pokročila. Kanalizace je zavedena všude 

s výjimkou ulice K Dobré Vodě (což není dle územního plánu lokalita pro bydlení) a U Trpce (zde se ji 

před lety nepodařilo udělat kvůli tlakové vodě). Vodovodní řad chybí ve spodní části Višňovky, U Trpce 

a K Dobré Vodě. Tyto sítě je nutné dobudovat. Plyn je také skoro všude, kde ho technicky bylo možné 

zavést. Nyní usilujeme o dobudování dešťové kanalizace tam, kde je to nutné, a o doplnění osvětlení 

v místech, kde chybí (K Cikánce,  U Trpce, Prašanda). A o zasíťování optickými sítěmi. Zároveň probíhá 

rekonstrukce komunikací – hlavní ulice se již rekonstruují, u vedlejších již má lokalita Habeš  stavební 

povolení a další stavební povolení pro jz. Slivenec, ulice Dominínská a Opálová  se připravuje.   

ÚKOLY 

1. Výstavba dešťové kanalizace v potřebných komunikacích ve Slivenci i v Holyni (zbytek ulice Ke 
Smíchovu, K Lochkovu, K Homolce, V Lipkách, K Cikánce) – v hlavních ulicích se řeší, u 
vedlejších dochází k přehodnocení situace tak, že přednost má zasakování vody na místě všude 
tam, kde je to možné. Např. u projektu rekonstrukce ulic v jz. části Slivence se počítá s velkou 
zasakovací otevřenou vodní plochou, na Habeši s běžným zasakováním na místě.  

2.   Rekonstrukce všech ulic, jejich rozšíření na potřebnou šíři – nyní probíhá rekonstrukce hlavních 

       ulic a připravuje se rekonstrukce vedlejších.  

3. Dostavba osvětlení tam, kde chybí – probíhá.  
4. Zabránit zaplavování centra Holyně – k tomu napomůže i vybudování tramvaje, která rozčlenila 

obří lán pole nad Holyní. Tramvaj má navíc vlastní odvodnění, takže vody z pole už bude 
výrazně méně. 

 

 

 



 A. Vzhled obce 

 

PRAVIDLA  

1. Zajištění stálé údržby veřejných ploch 
2. Zajištění úklidu odpadků na území obce 
3. Zajišťování údržby majetku obce (např. lavičky, hřiště, budovy, zastávky) 
4. Zlepšovat systém pravidelné očisty ulic a veřejných prostranství 

 

Pravidla stále platí, je to nekončící boj s přírodou, ale i s vandaly, zloději a lhostejnými 

občany.  

 
ÚKOLY 

1. Centrum Slivence 
1.1. Zlepšit čistotu vody v rybníce – podařilo se díky lepšímu managementu a vyčištění rybníka 
1.2. Dokončit regeneraci centra Slivence, včetně vzniku sliveneckého náměstí – centrum je 

z větší části  regenerované. Další části (pod úřadem a před Dvorem křižovníků) budou 
rekonstruované v nejbližší době. Pro vznik náměstí je potřeba zbourat zeď za pomníkem 
a odstranit potravinový stánek. Je potřeba dohoda s křižovníky a patrně i s památkáři, 
pokud je zeď chráněná.  

1.3. Ve spolupráci s majiteli nemovitostí učinit ze Dvora křižovníků společenské a obchodní 
centrum Slivence – k tomu je nutná spolupráce k křižovníky, která v poslední době vázne.  

1.4.  Dovybavit esteticky hodnotným mobiliářem (lavičky, koše, květiny) – splněno.  
2. Upravit stání kontejnerů na tříděný odpad – splněno zčásti.  
3. Úklid a čistota 

3.1. Zajistit výkonnější techniku, více pracovníků – splněno zčásti, techniku je třeba průběžně 
obnovovat. 

3.2. Vytvořit zázemí pro pracovníky údržby – splněno.  
3.3. Vybudovat halu pro skladování techniky na údržbu obce – splněno, hala stojí. 

4. Oprava a dobudování hřbitova 
4.1. Dokončit opravu všech hřbitovních zdí - splněno 
4.2. Upravit parkoviště před hřbitovem a přístupové cesty v areálu a v jeho okolí - splněno 
4.3. Připojit novou část hřbitova, upravit ji pro pohřbívání – splněno.  

 

___________________________________________________________________________ 

 

 

 B.  Životní prostředí a zeleň  
 

PRAVIDLA 

1. Chránit obyvatele před hlukem  
2. Zlepšovat kvalitu ovzduší v obci (např. omezením spalování tuhých paliv, úklidem prachu 

z komunikací nebo zklidněním dopravy) 
3. Zamezovat znečišťování životního prostředí odpadními vodami z domácností 



4. Podporovat rozvoj obnovitelných zdrojů energie 
5. Minimalizovat spotřebu energie ve veřejných budovách (nové budovy stavět jako pasivní či 

nízkoenergetické, u stávajících snížit tepelné ztráty) 
6. Zvyšovat podíl zeleně (nové plochy zeleně, biokoridory) 
7. Zajistit kvalitní údržbu zeleně na území obce 
8. Pečovat o obecní louku, biocentrum a biokoridory 
9. Podporovat kompostování odpadů 

 
Pravidla jsou stále platná, nicméně znečištění prostředí odpadními vodami přestal být 

v posledních letech problém. Zatímco dříve se to řešilo skoro pořád, nyní se s tím již prakticky 

nesetkáme, protože lidé mají kanalizaci. Další body jsou ale stále platné.  

ÚKOLY 

1. Zajistit snížení hluku z ulice K Barrandovu a z Pražském okruhu (např. stavbou protihlukových 
zdí, pokládka tichého asfaltu) – u Pražského okruhu se podařilo vybudovat vysokou kvalitní 
protihlukovou zeď na konci ulice K Cikánce na Habeši, a dále nižší, ale stále docela dobrou 
zeď na odbočce z okruhu na ulici K Barrandovu. Mezi tím je ale stále nízká zídka, kudy se na 
Slivenec řine hluk. Neustáváme v nátlaku na ŘSD. U ulice K Barrandovu brání vybudování zdi 
IPR s poukazem na to, že tyto zdi do „intravilánu“ nepatří.  Na ulici K Barrandovu byl položen 
tichý asfalt.  

2. Pokračovat ve výsadbě stromořadí ve stávajícím zastavěném území i mimo něj – průběžně se 
plní.  

3. Výsadby nových ploch zeleně v intravilánu obce na obecních pozemcích – splněno.  
4. Vykupovat pozemky pro výsadbu zeleně od soukromých majitelů – průběžný úkol, příliš se 

nedaří, protože jen minimum majitelů je ochotno prodat.  
5. Ve spolupráci s TSK a MHMP usilovat o vznik pásu izolační zeleně podél ulice K Barrandovu a 

podél Pražského okruhu – nedaří se, nezájem majitelů prodat.  
6. Zajistit nápravu odtokových poměrů v krajině, narušených zemědělskou velkovýrobou – 

dlouhodobý úkol.  
7. Zajistit důkladnou revitalizaci Skládky Svoboda – probíhá. Viz bod A-1.  
8. Areál bývalé Chuchelské skládky zapojit do systému zeleně (s MHMP). – probíhá s problémy 

(soud). Viz bod A-2. 
9. Pokročit v Národní síti zdravých měst minimálně do kategorie C – nesplněno. NSZM se stala 

velmi byrokratická a vyhodnotili jsme si, že setrvání v síti pro nás nemá ty přínosy, které jsme 
očekávali. Proto jsme ze sítě vystoupili.  

10. Ve východní části vytvořit park Granátová – splněno. Park vznikl a získal již dvě ocenění.  
11. Mezi středem Slivence a Habeší vytvořit velký park – stále probíhá změna územního plánu. 

Problém s MŽP (odebírání půdy z půdního fondu). 
12. V západní části Slivence a Holyně vytvořit velké lesní a přírodní parkové plochy – částečně 

splněno – obecní louka, postupná revitalizace Skládky Svoboda, pronájem pozemků MHMP 
na ekologické hospodaření ČSOP). Pro lepší plnění je třeba získat pozemky.  

13. Vedle obecní louky vytvořit rybník (pokud to půjde) – závisí na křižovnících.  
14. Zpopularizovat kompostárnu – splněno. Kompostárna funguje výborně.  

 

___________________________________________________________________________ 

 
 
 



 C. Doprava a bezpečnost 

 

PRAVIDLA 

1. Zajišťovat kvalitní komunikace (silnice a chodníky)  
2. Zlepšovat podmínky hromadné dopravy a chodců 
3. Budovat Slivenec i Holyni jako bezbariérové obce 
4. Podpora udržitelné dopravy (tramvaj do Holyně a ke Slivenci, pěší doprava, cyklodoprava) 
5. Zvyšovat prostupnost krajiny pomocí nových cest 
6. Zlepšovat bezpečnost na komunikacích 
7. Vyvářet předpoklady pro zklidnění dopravy 
8.  Zajišťovat preventivní opatření pro dosažení nízké kriminality 
9. Zajišťovat preventivní opatření pro ochranu majetku před přírodními živly 
10. Zajišťovat preventivní opatření pro ochranu před zraněním při dopravní nehodě 
11. Zajišťovat preventivní opatření pro ochranu před zraněním na sněhu a ledu (silnice a 

chodníky) 
 
Stav komunikací se zlepšuje s jejich postupnou rekonstrukcí. Přibývají chodníky (např. na 
Barrandov, ke  konečné tramvaje, podél ulice Ke Smíchovu i K Lochkovu, do Lochkova), další 
se projektují či jsou připravené k výstavbě (podél ulice K Austisu). Bezbariérovost je součástí 
jakéhokoli řešení. Tramvaj do Slivence je dokončena a používána. Ve větším využití zastávky 
Holyně brání fakt, že ze Slivence tam zatím nevede plnohodnotný chodník a ten provizorní je 
často při různých stavbách poničen. Zlepší se až po výstavbě parku ze strany Prahy 5 a 
dostavbě domů ze strany soukromých developerů (jde již o území Prahy 5). MČ dala 
vybudovat mnoho pěších cest v okolí Slivence i Holyně, další se připravují. Prostupnost krajiny 
pro pěší i cyklisty se tím výrazně zvýšila. U nových rekonstrukcí se uplatňují prvky na zklidnění 
dopravy. Zlepšuje se i bezpečnostní situace v naší MČ, která patří k nejbezpečnějším v Praze.  

ÚKOLY 

1. Komunikace 
1.1. Rekonstruovat komunikace po výstavbě kanalizace v tomto pořadí: 

Horní část ulice U Náhonu 

ulice K Homolce, K Lochkovu, Ke Smíchovu Ke Smíchovu (poznámka: v textu je chyba, zde má 

být K Holyni) 

další ulice – přesně v tomto pořadí se ulice rekonstruují. U Náhonu,  K Homolce a K Holyni jsou 

hotové, Ke Smíchovu a K Lochkovu zčásti, další ulice se připravují.  

1.2. Opatřit všechny zbylé prašné komunikace pevným povrchem (asfalt, zámková dlažba) – z  části 
splněno – Višňovka, U Sportoviště, Za Křížkem, část K Dobré Vodě. Část ještě zbývá (kus Na 
Kraji, zadní část K Dobré Vodě, U Trpce). 

2. Hromadná doprava a chodci 
2.1. optimalizovat rozmístění autobusových zastávek – doplněny zastávky Návětrná a K Austisu  
2.2. usilovat o vznik nových autobusových zastávek, např. u Austisu v obou směrech - zde bohužel 

jen v jednom směru – v druhém z technických důvodů nejde 
2.3. Výstavba a rekonstrukce chodníků, především podél komunikací s frekventovaným pěším 

provozem (východní část ulice Ke Smíchovu, západní část ulice Ke Smíchovu, pěší propojení 
Slivence a Lochkova) – východní chodník hotov, západní naráží na nutnost souběžného řešení 
ulice K Váze. Propojení Slivence a Lochkova je hotové.  

2.4. Výstavba pěší cesty ze Slivence na konečnou stanici tramvaje v Holyni –hotovo, funkční. 



2.5. Výstavba parkového mostu, lávky či aspoň chodníku (v první fázi) pro pěší a cyklisty mezi 
Slivencem a Barrandovem (ve spolupráci s P 5) – chodník postaven ze strany TSK a čeká se na 
dokončení ze strany soukromého developera. Parkový most a lávka se připravují ze strany 
investičního odboru HMP. Vybudována bezbariérová rampa k podchodu Smaragdová.  

2.6. projekt Pěší Slivenec a Holyně: oprava existujících cest pro pěší, obnova zaniklých původních 
cest v krajině v západní části Holyně a v jižní části Slivence (zlepšení průchodnosti krajiny) – 
téměř splněno, v Holyni zbývá jedna cesta jedna propojka.   

2.7. Zajistit pěší propojení mezi ulicemi Od Rozcestí a Za Fořtem – zatím nesplněno kvůli odporu 
majitele pozemků.  

2.8. Zajistit pěší propojení mezi ulicí U Svahu a Ke Smíchovu (skrz areál Dvora křižovníků) – dle 
dopravní studie, kterou si MČ dala vypracovat. Zatím se s areálem nic neděje, tak to není 
splnitelné.  

3. Bezpečnost na komunikacích 
3.1. Dokončit výstavbu pouličního osvětlení v celé obci – pokračuje se v tom.  
3.2. Realizace přechodů pro pěší tam, kde chybí – ano, v rámci rekonstrukce ulic.  
3.3. Realizace retardérů tam, kde chybí – dtto.  

4. Bezpečnost v obci 
4.1. Instalovat kamerový systém – dost obtížné. Musí dělat město (GDPR) a to v tom nepokračuje.  
4.2. Vybudovat novou moderní služebnu Městské policie – nepožadují ji, nemají lidi.  

Usilovat o další zvýšení počtu strážníků – usilujeme, ale nejsou lidi.  

5. Výstavba cyklostezek 
5.1. Cyklostezka Slivenec – Řeporyje – první část (od Austisu do Řeporyjí) je hotová, byť to nemá 

parametry oficiální cyklostezky, tak bezpečně se po ní jezdit dá. Druhá část (od ulice K Barrandovu 

po Austis) má stavební povolení a čekáme na peníze.  

5.2. Cyklostezka U Smolnic – K Austisu – prodloužení za ulici U Smolnic je hotové, chybí jen napojení 

na cyklostezku do Řeporyjí (nutno vyřešit majetkově – složité majetkové vztahy) 

5.3. Slivenec – Lochkov (spolu s chodníkem)- hotovo.  

5.4. zlepšit cyklostezku Dalejským údolím (stav můstků, cesta přes Černý lom a přes Červený lom – 

Opatřilku) – rekonstrukce můstků probíhá, první dva jsou hotové, nyní se čeká na opravu třetího 

můstku, aby se dal postavit čtvrtý můstek. Následovat bude rekonstrukce ulice K Dobré Vodě.  

5.5. Zprůchodnit cestu podél lomu směrem na Zmrzlík – zatím se nepodařilo.  

__________________________________________________________________________ 

 

 D. Školství  
 

PRAVIDLA 

1. Zajišťovat konkurenceschopnou, moderní a úspěšnou základní školu s dostatečnou kapacitou 
2. Podpora kvalitní, pestré výuky, kroužků, sportovních akcí 
3. Podpora mateřského centra a aktivity pro předškolní děti 
4. Zajišťovat dostatečnou kapacitu školek za přijatelnou cenu pro rodiče 
5. Školu brát jako komunitní školu, propojovat akce školy a městské části 



Kapacita školy nestačí. MČ připravila projekt nástavby na obou školních pavilonech a připravuje 

realizaci akce. Zároveň  dala postavit  kontejnerový školní pavilon se šesti třídami, který výrazně zvýšil 

kapacitu školy. ZUŠ, Rodinné centrum i aktivity fungují dobře, školní kroužky také. Kapacita školek 

postačuje, jako jedna z mála MČ nabízíme školku už pro děti od dvou let.  

ÚKOLY 

1. Dostavba dalších prostor v podkroví historické budovy ZŠ – změna, přednost dostaly nástavby 
pavilonů.  

2. Dostavba školních pavilonů – je projekt i stavební povolení, odvolání sousedů magistrátem 
zamítnuto. Vznikl kontejnerový pavilon, protože bez něj se pavilony nedají rekonstruovat 
(nebylo by kam přesunout děti po dobu výstavby) 

3. Dostavba propojovacího pavilonu mezi modrým pavilonem a historickou budovou školy – 
zatím opuštěný koncept.  

4. Rekonstrukce a navýšení kapacity školní kuchyně – hotovo.  
5. Snižování spotřeby energie ve školním areálu – bude hotovo po dostavbě školních pavilonů.  
6. Výstavba další školky v západní či jižní části Slivence, event. v Holyni – hotovo, školka vznikla 

v Habeši.  
7. Úzká spolupráce školy a obce – průběžně se plní.  
8. Dokončit okolí tělocvičny – hotovo.  

___________________________________________________________________________ 

 E.     Sport a volný čas 
 

PRAVIDLA 

1. Zajišťování kvalitních možností pro sportovní vyžití a volný čas 
2. Využití ploch v obecním majetku pro výstavbu sportovišť 
3. Získávat od developerů další plochy pro sportovní činnost a hřiště 
4. Podpora organizovaného sportu v MČ, podpora a spolupráce s AFK Slivenec, podpora 

obnovy Sokola příp. dalších sportovních organizací 
5. Podpora stavby dalších sportovišť na komerční bázi 
6. Podpora cyklistiky, podpora výstavby městských páteřních cyklostezek 
7. Podpora dalších sportů 

Vše platí i do dalších let.  

ÚKOLY 

1. Výstavba dalších sportovišť ve sportovním areálu (multifunkční hřiště,  běžecká dráha) – 
splněno. Do sportovního areálu už se žádná další sportoviště nevejdou.  

2. Rekonstrukce tenisových kurtů – hotovo. 
3. Instalace fitness prvků pod širým nebem (tělocvična v přírodě – na Obecní louce) – splněno. 
4. Vybudování moderního sportoviště typu parku pro teenagery a neorganizovanou mládež – 

částečně splněno – skate park, multifunkční hřiště, fitness prvky na obecní louce. Další 
možnosti budou v areálu skládky Velká Chuchle.   

5. Vybudování dalších dětských hřišť (např. K Dobré vodě, v areálu Řepkového pole, Mramorka, 
v parku Granátová) – v parku Granátová a Mramorka hotovo. Další hřiště vzniklo v Holyni (Na 
louži).  

6. Postupná výstavba cyklostezek dle schválené studie – cyklostezky pokračují, viz kap. Doprava.  



7. Odstraňování bariér, které brání rozvoji cyklistiky (výstavba lávky přes ulici K Barrandovu u 
pumpy OMW, výstavba podjezdu směrem k Austisu) – o lávku dále usilujeme, podjezd je asi 
nereálný.  

8. Výstavba koupaliště v ulici  U Sportoviště (podmíněno dostatečným množstvím vody) – čekáme 
na schválení změny územního plánu a na převod pozemků od developera. Je ale otázkou, zda 
je projekt reálný (dostatek vody, náročná údržba) i žádoucí (velký nápor koupáníchtivých 
občanů z celé Prahy) 

9. Výstavba pěších cest, cyklostezek, in-line stezek a hippostezek v areálu Za okruhem – probíhá. 
Cesta VC2 vyasfaltována a slouží sportovcům, podél rozvodny také (bohužel již opět poničena), 
cesta podél lomu je také plně dokončena, takže tam vznikl hojně využívaný okruh.  

10. Dbát na maximální využívání tělocvičny školou, AFK, Volnočasovým centrem Švestka i dalšími 
subjekty) - platí 

 

 

___________________________________________________________________________ 

 

 F.     Obchody a služby 
 

PRAVIDLA 

1. Podpora podnikatelů, aby provozovali služby v městské části (výše podpory je úměrná přínosu 
služby pro obyvatele) 

2. Rozvoj a podpora dalších služeb 
3. Podporovat nabídku nových nebytových prostor v rámci větších stavebních akcí 

Stále platí 

ÚKOLY 

1. Vydávání a aktualizace katalogu místních podnikatelů – vydáno, ale vzhledem k častým 
změnám bude dále obměňován pouze na webu.  

2. Pořádání anket a využívání dalších možností analýzy potřeb a požadavků občanů MČ – probíhá 
3. Nabídka pronájmu nebytových prostor v majetku MČ – průběžně probíhá 
4. Vyhledávání nových typů služeb (např. farmářské trhy, biobedýnky) – covid zastavil.  
5. V areálu křižovníků vytvořit nové centrum obce – asi bude nové centrum spíše u plánovaného 

nového domu s dostupnými byty a u společenského sálu s knihovnou. O areálu křižovníků 
nemáme zprávy.  

6. Získat do obce lékaře a lékárnu – lékaře jsme měli, ale příliš se neosvědčil. Nyní snaha získat 
nového lékaře – pediatra, protože na Barrandově se otevřely dvě nové ordinace praktických 
lékařů a lidé se tam mohou přihlašovat. Lékárnu se otevřít nepodařilo, ale bude doufejme 
v Kauflandu.  

7. Získat do obce bankomat – bankomat jsme měli, ale kvůli nerentabilitě byl zrušen 
8. Usilovat o velký obchod – staví se Kaufland 

 

 

___________________________________________________________________________ 



 G.  Kulturní památky a kultura 

 

PRAVIDLA 

1. Obnova a rekonstrukce stávajících kulturních památek a prostorů, dobudování dalších  
2. Rozvoj a podpora společenského života v Holyni i ve Slivenci 
3. Pokračovat ve spolupráci se spolky, sdruženími, občanskými aktivitami, podporovat jejich 

rozvoj a vzrůstající počet 
4. Podpora a rozvoj veřejné knihovny a pokračovat v nastoupeném trendu knihovny jako 

kulturního středobodu 
V majetku MČ je pouze jedna kulturní památka, zbylé dvě patři církvi a Řádu křižovníků  a MČ neovlivní, 

jak vypadají. Společenský život podporujeme, se spolky spolupracujeme. Veřejná knihovna funguje 

výborně, plánujeme stavbu nové knihovny spolu se společenským sálem (podána žádost o dotaci ze 

strany Ministerstva kultury)  

ÚKOLY 

1. Podpora rekonstrukce kostela ve spolupráci s farností 
1.1. Obnova posledního zvonu 
1.2. Úprava zahrady 
1.3.  Dokončení opravy fasády – křižovníci nejeví o spolupráci na žádném z těchto bodů 

zájem.  
2. Podpora obnovy statku křižovníků (ve spolupráci s vlastníkem) - dtto.  
3. Rekonstrukce půdy budovy úřadu pro kulturní a společenské akce -  dokončeno, funguje tam 

Klub seniorů, konají se akce i volby.  
4. Vybudovat multifunkční společenské centrum s velkým sálem – probíhá, máme  stavební 

povolení, chceme sál postavit, ale bez dotace nereálné. 
5. Pořádat každoroční tradiční akce – probíhá, pokud zrovna není lockdown kvůli covidu 
6. Pokračovat ve vedení kroniky obce – snažíme se, ale několik ročníků chybí kvůli absenci stálého 

kronikáře.  
7. Vydávat publikace o historii obce – vydáno jednou, chtělo by to aktualizaci a doplnění.  
8. Stále zvyšovat počet knih v knihovně – probíhá.  

 

___________________________________________________________________________ 

 

 H.  Sociální služby 
 

PRAVIDLA 

1. Zajišťovat kvalitní nabídku sociálních služeb pro seniory a další potřebné občany 
2. Bytový dům čp.462 využívat pro sociální bydlení a byty zvláštního určení (např. pro učitele) 
3. Vybudovat dům s dostupnými byty pro seniory, mladé rodiny, učitele a další potřebné profese, 

které městská část potřebuje 
Body 1 a 2 stále platí.  Bytový dům se staví a bude v dubnu 2024 dokončen.  

ÚKOLY 



1. Dokončit analýzu potřebnosti sociálních služeb v MČ – zjištěno, bez velkého ohlasu od občanů.  
2. Pokračovat v užší spolupráci s MČ Praha 5 v sociální oblasti – pokračuje. Covid narušil vazby.  
3. Zvýšit nabídku akcí pro seniory (výlety, přednášky) – po covidu opět obnoveno.   
4. Zajistit výstavbu nájemního bydlení pro mladé rodiny, sociálně potřebné občany a potřebné 

profese – dům s 20 dostupnými byty se staví. 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 


